
سرویس سیاسی- رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی از 
تخصیص ۵۰۰ هزار میلیارد تومان یارانه در کشور برای سال جاری خبر داد و گفت: 

چون نتوانستیم اقتصاد را تقویت کنیم یارانه می دهیم. 
حمیدرضا حاجی بابایی، در جلســه هم اندیشــی با بهره برداران پیشــرو و 
تشکل های بخش مختلف کشاورزی و تبیین سیاست های وزارت جهاد کشاورزی، 
اظهار کرد: رســالت سنگین تولید بر عهده بخش خصوصی است و وزارت جهاد 
کشاورزی باید یکپارچه در اختیار بخش خصوصی باشد و جایی که مردم نتوانستند 
دولت ورود کند. حاجی بابایی خاطرنشان کرد: سال گذشته ۱۷ میلیارد و ۳۰۰ میلیون 
دلار نفت فروختیم. یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار برای خرید واکسن و ۱۵ میلیارد 
و ۶۰۰ میلیون دلار برای کالاهای اساســی هزینه شــده و یک ریال از محل فروش 
نفت برای هیچ چیز باقی نمانده است. وی ادامه داد: ارز ترجیحی برای مردم حذف 
نشده و برای دولت حذف شده تا بتوانیم تورم را مهار کنیم. نقدینگی و تورم مهار 
شود باقی مشکلات نیز حل می شود. بودجه ۱۴۰۱ را به نحوی نوشتیم که یک سر 
ســوزن از سمت بودجه به مردم تورم وارد نشود. رئیس کمیسیون برنامه وبودجه 
ادامه داد: ارز ۴۲۰۰ تومانی برای مردم حذف نشــده و برای دولت حذف شــده و 
مابه التفاوت آن را دولت باید حذف کند.   حاجی بابایی با بیان اینکه امسال ما ۵۰۰ 
هزار میلیارد تومان یارانه خواهیم داد، مطرح کرد: این کار مشکل را حل می کند اما 
کار اساسی نیست. یارانه دارو برای بیماری است. تکلیف ما این که اقتصاد را تقویت 
کنیم و چون نتوانستیم اقتصاد را تقویت کنیم یارانه می دهیم. وی ادامه داد: امسال 
فقط ۸۰ هزار میلیارد تومان برای تولید گذاشــتیم در صورتیکه با مبلغ یارانه تولید 

یک کشور دگرگون می شود.

حاجی بابایی:

یارانه می دهیم چون نتوانستیم اقتصاد 
را تقویت کنیم

7 سیاسی

هشدار به دولت 

ضروری است 

انتقاد روزنامه اصولگرا 

مخصوص زنان نیست

لابد کیف می کنند

اعلام می کنم

باید جدا باشد

نزدیک به آرمان های انقلاب 

ولی اسماعیلی، نایب رئیس اول کمیسیون اجتماعی مجلس گفت : تشکیل 
وزارت بازرگانی مصوبه مجلس دهم است و الان اگر ایرادات شورای نگهبان را 
فاکتور بگیریم، تقریبا می توان گفت که قانون است، چون شورای نگهبان دو ایراد به 
آن گرفته است که آن هم ایرادات سختی نیست و ما در تلاش هستیم تا این ایرادات 
رفع شود. ما داریم این کار را انجام می دهیم اگر لایحه به موقع رسید، ادغام می شود 
و لایحه اولویت خواهد داشت اگر نه، ما همین مصوبه قبلی را طبق آیین نامه مجلس 

باید جلو ببریم و کار را انجام دهیم.

ولی اسماعیلی نماینده مردم گرمی در مجلس شورای اسلامی و نایب رئیس 
اول کمیســیون اجتماعی مجلس شــورای اسلامی گفت: نظر شخصی بنده این 
است که لزوم تشکیل این وزارتخانه به ویژه در ایام جراحی اقتصادی و به منظور 
جلوگیری از موازی کاری ها و کار هایی که در تناقض هســتند، ضروری به نظر 

می رسد.

روزنامه جوان نوشــت: نشانه ای از اتفاق ناامید کننده و توقف مذاکرات در 
دوحــه وجود ندارد، اما از آنجایی که رســانه ها و کاربــران داخلی در غیاب تیم 
اطلاع رســانی وزارت امور خارجه، دسترسی آسانی به روند مذاکرات ندارند، به 
ناچار ســراغ صفحات مجازی تعدادی از خبرنگاران خارجی می روند. این چند 
خبرنگار خارجی زرنگ نیز با درک این موضوع، عمده فعالیت رسانه ای خود را بر  
اخبار مذاکرات متمرکز کردند و از این طریق بازار پرُ مشتری در بین کاربران ایرانی 
برای خود برپا کردند! این خبرنگاران در فضای مذاکرات دوحه حضور نداشتند، 
اما از همان ابتدا با انتشار مطالب گسترده، مورد استناد برخی از کاربران و کانال های 
مجازی ایرانی قرار گرفتند. برای مثال خبرنگار روزنامه ی »وال استریت ژورنال« 
در همان لحظات اولیه آغاز مذاکرات بورل و امیرعبداللهیان به دنبال روایت منفی از 
مذاکرات بود و با استناد به یک عکس، فضای مذاکرات را ناامید کننده توصیف کرد.

حجت الاســلام سجاد ناصر گفت : کسانی که نان دولت را می خورند باید 
هنجار ها را رعایت کنند. بسیاری از مشکلات ما ناهنجاری هایی است که در سطح 
شهر بوده و بخشی از این افراد کارمندان دولت هستند. حجاب مخصوص زنان 
نیست، بلکه آقایان هم باید توجه لازم به این موضوع را داشته باشند. در گام نخست، 
کار در ادارات آغاز شده و در مرحله بعد صنوف نیز به این چرخه وارد می شود، 

البته امور منطبق با فرهنگ و ظرفیت مناطق خواهد بود.

روزنامه جمهوری اســلامی نوشــت: روایت روزنامه دولت از نتایج یک 
نظرســنجی در خرداد ۱۴۰۱. به نوشته روزنامه ایران در این نظرسنجی مشخص 
شــده ۶۹ درصــد مردم ایران از زندگی لذت می برنــد، ۵۲ درصد از مردم مقصر 
مشــکلات را دولت قبل می دانند و ۷۵ درصد مردم در زندگی احســاس آسایش 
می کنند! لابد طبق همین نظرسنجی، ۲۰۰ درصد مردم هم می گویند چه کیفی دارد 

این گرانی بی سابقه که تازگی ها نصیب ما شده!

سید عبدالفتاح نواب نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت گفت : به علت 
تصمیم اشــتباه وزارت حج عربستان در ایجاد محدودیت سنی زائران و تعلل در 
اعطای ویزا، بنده به عنوان سرپرست حجاج ایرانی، عدم حضورم را در سرزمین 
وحــی اعلام می کنم. به برادران وزارت امور خارجــه اطلاع دادم که من تنها در 
صورتی مشــرف می شــوم که وزیر حج عربستان بابت اقداماتی که انجام گرفته 
است، عذرخواهی کند و باید در فرودگاه عربستان به استقبال نماینده ولی فقیه در 
امور حج و زیارت و سرپرست حجاج ایرانی بیاید. از طرفی هم دفتر مقام معظم 

رهبری اجازه این سفر را به من بدهد.

فرماندار بوشهر گفت: ما با هیچکس و هیچ مدیری در حوزه عفاف و حجاب 
تعارف نداریم و باید اتاق خانم ها و آقایان در کلیه دستگاه های اجرایی جدا باشد و 
هیچ همکار خانمی نیز نباید در شورای اداری شهرستان بوشهر بدون چادر حضور 

یابد، هر مدیری که کوتاهی کند بینی و بین الله او را عزل خواهم کرد.

وزیر ارشاد با بیان این که وقتی می گوییم عدالت فرهنگی، یعنی برنامۀ دولت 
همین است که از همه حمایت کنیم، اظهار کرد: قرارگاه محرومیت زدایی از حوزۀ 
فرهنگ و هنر را از بهمن سال گذشته راه اندازی کردیم. در حالی که خیلی از این 
مسائل را رسانه ای نکرده ایم. اما اکنون بیش از ۳۸هزار نفر در آن آموزش می بینند. 
ما به این جا متوقف نشدیم. ما به درس آموختگان این مرکز مجوز آموزش می دهیم 
و این اقتصاد فرهنگ و هنر را در این مناطق تقویت می کند. وزیر ارشاد سپس در 
پاسخ به پرسش یکی از خبرنگاران دربارۀ ساخت فیلم های سینمایی استراتژیک 
در جشنوارۀ فیلم فجر پیش رو نیز گفت: روزانه این بحث را دنبال می کنم. شورای 
ویژه ای را در بنیاد فارابی تشــکیل دادیم و همین حالا پروژه های متعددی شروع 
شده است. ان شاالله امسال در جشنواره فیلم فجر همۀ آن حرف هایی را که دربارۀ 
تولید فیلم های فاخر زده ایم، جامه عمل می پوشاند و همۀ پیش شرط هایش را فراهم 
کرده ایم. یک جشنوارۀ متفاوت و نزدیک به آرمان هایی که در حوزۀ فرهنگ و هنر 

انقلاب اسلامی دنبال می کنیم را شاهد خواهیم بود.

اخبار ویژه ... دبیرکل جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی:

باید فاصله بین مسئولان و مردم کم شود

ســرویس سیاســی- محمدســعید احدیان 
در نشســت هم اندیشــی با نیروهای انقلابی استان 
کهگیلویه و بویراحمد که در یاســوج برگزار شد، با 
تبریــک روز قلم؛ بر ضرورت هم افزایی و اتحاد قوه 
مقننه و مجریه تاکیــد کرد و گفت: مجلس و دولت 
باید با هم افزایی و اتحاد  کشــور را به سمت آرامش 

سوق دهند.
وی بــا بیان اینکــه دولت و مجلــس انقلابی 
ظرفیت های موثری جهت خدمــت به مردم دارند، 
گفت: باید تلاش شــود این ظرفیــت و توان بطور 

حداکثری در خدمت کشور و مردم قرار گیرد.
دستیار سیاسی و رسانه ای رییس مجلس با اشاره 

به معیشت مردم تصریح کرد: موضوع رفاه و معیشت 
برای مردم بسیار مهم است و از این جهت تحت فشار 
هســتند، بنابراین دولت به کمک مجلس به صورت 
جهادی بنا دارد رفاه و معیشت مردم تامین شود. وی 
بر ضرورت حمایت از دولت تاکید و خاطرنشان کرد: 
مجلس و شخص قالیباف در حمایت از دولت کمک 
می کنند تا مشکلات و چالش های پیش رو حل شود.
دبیرکل جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی 
با اشاره به دغدغه رهبری مبنی بر حل مشکلات مردم 
تاکیــد کرد: رویکرد محوری قالیباف این اســت که 
شــخصا مشکلات مردم را پیگیری کنید تا تنگناهای 
بوجود آمده برای کشــور و مردم رفع شود. احدیان 
با تاکید بر توجه بیشــتر به مناطق محروم یادآور شد: 
مجلس شــورای اسلامی و قالیباف با در پیش گرفتن 
تمهیداتی تلاش می کنند، استان ها و مناطق محروم به 
لحاظ زیر ســاخت ها تقویت شده تا شاهد رضایت 

مندی مردم باشیم.
وی با تاکید بر اینکه باید فاصله بین مسئولان و 
مردم کم شــود، عنوان کرد: گسست و فاصله مدیران 
و مــردم بــه هیچ وجه قابل قبول نیســت و رویکرد 
قالیبــاف بر حضور در مناطق کم برخوردار و آشــنا 

شدن مشکلات مردم از نزدیک است.
دستیار رییس مجلس اضافه کرد: اذهان عمومی 
انتظارات زیاد و به حقی از مجلس دارند که ضرورت 
ســفر قالیباف به کهگیلویه و بویراحمد و سایر استان 

ها بر همین مبنا صورت می گیرد.

دبیرکل جمعیت پیشرفت و عدالت ایران اسلامی تاکید کرد: گسست و فاصله مدیران و مردم به هیچ وجه قابل قبول نیست
 و رویکرد رئیس مجلس برای حضور در مناطق کم برخوردار و آشنا شدن با مشکلات مردم از نزدیک به همین دلیل است.

 مجلس شورای اسلامی و قالیباف با در پیش گرفتن تمهیداتی تلاش می کنند، استان ها و 
مناطق محروم به لحاظ زیر ساخت ها تقویت شده تا شاهد رضایت مندی مردم باشیم.

نماینده مجلس: 

بخشی از افزایش قیمت ها در کشور به دلیل نبود
 نظارت  است

روابط عمومی مجلس مطرح کرد:

تکذیب خبر رد مصوبه مربوط به طرح صیانت در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام

سرویس سیاسی- عضو کمیسیون 
اجتماعی مجلس گفت: من به شــورای 
نگهبان انتقاد دارم، این طرح با همان نیت 
آمد و غلط بود اما اصل طرح خوب بود. 
پیشــنهادات خوبی تصویب شد و چیز 
بدی هم تصویب نشــد، آنچه در نهایت 
مصوب شد این بود که غیر از امنیت، بقیه 
موارد شفاف شود. چرا نباید شفاف شد؟

علــی اصغــر عنابســتانی عضو 
کمیســیون اجتماعی مجلس شــورای 
اسلامی درخصوص طرح شفافیت قوای 
سه گانه که با ایراد مواجه شده و بازگشته است، گفت: من در زمان آمدن این طرح 
شفافیت قوای سه گانه به مطرح شدن آن نقد داشتم، چون معتقد بودم که این طرح 
دقیقا با این نیت آمد که طرح شفافیت آرای مجلس که در نوبت طرح در صحن بود 
فعلا به فراموشی سپرده شود، به این نقد داشتم. اما اینکه این اتفاق به لحاظ ماهیتی 

کار درستی است یا خیر؟ من می گویم کار درستی است.
وی ادامه داد: آقای روحانی در انتخابات ریاســت جمهوری دور اول شعار 
شفافیت را داد، بعد آمد این را تبدیل به لایحه کرد با حدود ۹۰ ماده به مجلس فرستاد، 
بعد آن را پس گرفتند و مقداری روی آن کار کردند و لایحه دیگری با حدود ۷۰-۶۰ 
ماده آماده کردند. بعد این روزهای آخر این را تبدیل کردند به یک شفافیت با حدود 
۳۰ ماده و این لایحه را فرستاد به مجلس. که این لایحه عملا هیچ شفافیتی در آن 

نیست، همه شفافند به جز دولت، خب این که قابل طرح نیست.
نماینده مردم سبزوار در مجلس با بیان اینکه باید دولت پیشتاز شفافیت باشد، 
اظهار داشت: ما می گوییم خود دولت به عنوان نماد حاکمیت باید پیشتاز شفافیت 

باشد و لایحه جامع شفافیت را بدهد. چرا ما از شفافیت فرار می کنیم؟
عنابستانی در ادامه تاکید کرد: مردم نامحرم نیستند، مردم از ساختار حکومت 
نباید کنار بروند بلکه باید احساس مشارکت در برنامه، سرنوشت، کار و حکومت 

خودشان داشته باشند. این اعتماد مردم را افزایش می دهد چرا می ترسیم؟
وی افزود: من به شــورای نگهبان انتقــاد دارم، این طرح با همان نیت آمد و 
غلط بود اما اصل طرح خوب بود. پیشنهادات خوبی تصویب شد و چیز بدی هم 
تصویب نشد، آنچه در نهایت مصوب شد این بود که غیر از امنیت، بقیه موارد شفاف 

شود. چرا نباید شفاف شد؟
نماینده ســبزوار ادامه داد: دولت، مذاکرات دولت، مذاکرات کمیسیون های 
دولت، چرا مردم مطلع نیستند که در هیات دولت چه کسی چه می گوید و چه کسی 
برایشان تصمیم می گیرد؟ در کمیسیون های مجلس و دولت هم همینطور مشخص 

نیست چه کسی چه می گوید و برای مردم تصمیم می گیرند.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس همچنین خاطرنشان کرد: ما هرچقدر که 
شــفافیت را کاهش دهیم و کم کنیم، فضای ابهام و غبارآلود یعنی فضای شــایعه، 
تخریب، تهمت و هزار جور حرف دیگر و فضای بی اعتمادی برای نظام جمهوری 
اســلامی افزایش پیدا می کند، من باید اینجا خواهش کنم از شورای نگهبان که با 
دید موسع این را نگاه کند و بعد از اینکه مجلس مصوبه را اصلاح کرد، ان شاءالله 

شورای نگهبان هم این را تایید کند.

سرویس سیاسی- رامین اناری گفت: توقع داریم خیلی زود جزئیات طرح 
ســاماندهی به صحن علنی بیاید و تصویب شــود و به سرعت مقدمات اجرای 

طرح فراهم شود.
در نشســت علنی مجلس شورای اســلامی، گزارش کمیسیون اجتماعی 
در مورد طرح ســاماندهی اســتخدام کارکنان دولت که تقاضای اولویت  آن در 
اجرای تبصره)۱( ماده )۱۰۰( آیین نامه داخلی مجلس در جلســه  اول تیرماه به 
تصویب رسیده بود، مورد بررسی قرار گرفت و کلیات آن با ۱۹۴ رای موافق ۱۹ 
رای مخالف و ۶رای ممتنع از ۲۳۰ آرای ماخوذه به تصویب رســید. در ادامه به 
پیشنهاد رئیس مجلس درخواست بررسی این طرح به صورت دو شوری به رای 
نمایندگان گذاشته شــد، وکلای ملت با بررسی این طرح به صورت دوشوری 
موافقت کردند و طرح فوق برای بررسی دقیق تر به کمیسیون اجتماعی بازگردانده 
شد. چندین روز از تصویب کلیات این طرح می گذرد اما هنوز خبری از تصویب 
جزئیاتِ آن نیســت. رامین اناری )نماینده کارگران قراردادی و شرکتی سراسر 
کشور( که پیگیر بررسی و تصویب طرح ساماندهی ست؛ در این رابطه می گوید: 
با توجه به اینکه طرح ســاماندهی بیش از ده روز پیش با رای قاطع نمایندگان 
تصویب شــد، این »دو شــوری بودن طرح« باعث شــده وارد جزئیات شوند و 
مرحله ی دوم بررسی ها را آغاز کنند. ما کماکان با نمایندگان مجلس ارتباط داریم 

و مطالبه گری را ادامه می دهیم. 
در این مرحله تاکید بســیار داریم که نمایندگان حواس شــان به عملیات 
فرسایشــی عده ای در فضای مجازی باشــد و اجازه ندهند مسیری که تا امروز 
هرچند با تاخیر ولی با موفقیت طی شده، دچار وقفه یا اختلال شود. اناری اضافه 
می کند: قطعاً نباید مسیر از کلیات به جزئیات، طولانی باشد؛ طولانی و فرسایشی 
شــدن به نفع ذینفعان و کارگران نیســت؛ انتظار داریم کمیســیون اجتماعی در 
کوتاه ترین زمان ممکن تکلیف جزئیات طرح را روشــن کنند؛ در این مرحله ما 

اصلًا ناامید نیستیم. 
همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند، باید مبارزه با فساد بدون ملاحظه 
صورت بگیرد تا جامعه به سمت ناامیدی نرود؛ امیدواریم نمایندگان مجلس به 
این منویات و دستورالعمل ها قاطعانه عمل کنند و اجازه ندهند کارگران شرکتی 
و قراردادی به خاطر پروسه ی طولانی طرح ساماندهی و کشدار شدن مساله ناامید 
شــوند. او با بیان اینکه »سرنوشــت میلیون ها خانواده ی کارگری کشور به طرح 
ساماندهی وابسته است« می گوید: با تصویب کلیات طرح، میلیون ها خانواده در 
کشور به فردای خود امیدوار شدند. مجلس با تصویب کلیات طرح ساماندهی، 
کار بزرگی کرد و اولین گام برای مبارزه با فســاد را برداشت. باقی مسیر نیز باید 

بدون تردید و به همین شیوه ی قاطعانه طی شود.
اناری می افزاید: ما همچنان منتظر هستیم که جزئیات طرح ساماندهی خیلی 
زود به صحن علنی مجلس بیاید. باید بدانیم بریدن دست های واسطه با تصویب 
کلیات طرح، قطعی شــده و آنچه باقی مانده، فقط جزئیات طرح است؛ در واقع 
حذف پیمانکاران به تصویب رســیده و آنچه مطالبه ی اصلی بود، محقق شــده؛ 
حالا بحث فقط بر سر جزئیات طرح است که باید در کمیسیون اجتماعی مجلس 

تعیین تکلیف شود. 
این جزئیات بالای ۱۵۰ تا پیشــنهاد دارد؛ اما بررســی این پیشنهادات، کار 
آخر اســت و وقتی مجلس این بررســی را به پایان ببرد، کار تمام شــده است و 
طرح ساماندهی لازم الاجراست. این فعال کارگری تاکید می کند: قطعاً در جریان 
بررسی جزئیات طرح، برای نیروهای قراردادی هم تصمیم گیری خواهد شد؛ تا 
الان با تصویب کلیات طرح، حذف پیمانکاران و تبدیل وضعیت شرکتی ها صد 
درصد شــده اما برای قراردادی ها هم قول داده اند که تبدیل وضعیت و رســمی 

شدن حتماً در متن طرح گنجانده می شود.
اناری در پایان با بیان اینکه »در این مرحله، میلیون ها نفر در سراســر کشور 
در انتظار عملکرد نمایندگان عضو کمیســیون اجتماعی مجلس هستند« اضافه 
می کنــد: توقع داریم خیلــی زود جزئیات طرح به صحن علنی بیاید و تصویب 
شود و به سرعت مقدمات اجرای طرح فراهم شود؛ تا آن زمان، مطالبه گری را با 

قدرت ادامه می دهیم و با تمام توان پیگیر کار هستیم.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

به رد مصوبه شفافیت توسط شورای 
نگهبان انتقاد دارم

نماینده کارگران قراردادی و شرکتی سراسر کشور :

نمایندگان مقابل مخالفت ها 
ایستادگی کنند

سرویس سیاسی- عضــو کمیسیون برنامه 
و بودجه و محاســبات مجلس شورای اسلامی 
بخشــی از افزایش قیمت  و تورم را به  دلیل عدم 
نظارت  دانســت و گفت: قیمت برخی کالاها به 
شکل بی رویه ای افزایش پیدا کرده است که باید 

کنترل شود.
مجتبی رضاخواه درباره دلایل تورم ناشی از 
حذف ارز ترجیحی گفت: بخشی از تورم ناشی 
از اجرای سیاست حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی است 
و یارانه ای که ما روی کالاها پرداخت می کردیم 
بــه این دلیل که قیمت کالا در ایران در مقایســه 
با کشورهای همســایه تفاوت زیادی داشت و 
امکان قاچاق به این کشورها هم بسیار بالا بود. 
زمانی که این یارانه برداشــته شد قیمت ها 
افزایــش پیدا کرد و دولت این افزایش قیمت را 
با پرداخت یارانه مســتقیم به مردم جبران کرده 

است.
نماینده مــردم تهران، اسلامشــهر، ری و 
شــمیرانات در مجلس شــورای اسلامی افزود: 
بخش دیگری از تورم ناشــی از افزایش قیمت 

کالاهای اساسی در دنیا است. 
اگر به کشــورهای همســایه یا کشورهای 
آمریکایی و اروپایی سفر کنید می بینید که برخی 
از کالاها، رشــد قیمــت بیش از ۱۰۰ درصد هم 

داشته اند.
رضاخــواه بیان کرد: اکنون قیمت کالاهای 
اساسی، مواد خوراکی و انرژی در بیشتر کشورها 
افزایش پیدا کرده اســت. خوشبختانه در کشور 

ما قرار نیســت قیمت سوخت افزایش پیدا کند 
اما به عنوان مثال در کشــور ترکیه قیمت بنزین 
نسبت به سال گذشــته همین موقع، چهار برابر 
افزایش داشته است یا در کشور آمریکا می بینیم 
که اعتراضات به افزایش قیمت ســوخت بسیار 

بالاست.
وی ادامــه داد: دلیــل افزایــش قیمت ها 
بحران هایی اســت کــه در دنیا اتفــاق افتاده و 
به طور مشــخص بحران روسیه و اوکراین است 
که موجب شده سطح قیمت ها در همه کشورها 
افزایش پیدا کند. بخشــی از افزایش قیمت ها در 
کشــور ما هم از این بحران ها تاثیر پذیرفته است 
و البته در بحث سوخت هم سیاستگذاران کشور 

اجازه افزایش قیمت ها را نداده اند.
بخشی از افزایش قیمت ها در کشور به دلیل 

عدم نظارت است
عضو کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات 
مجلس شورای اسلامی بخشی از افزایش قیمت  
و تــورم را به دلیل عــدم نظارت ها عنوان کرد و 
افزود: به نظر می رســد قیمــت برخی کالاها به 
شــکل بی رویه ای افزایش پیــدا می کند که باید 
کنترل شــود و مطالبه ما از دولت این اســت که 

این اتفاق بیفتد.
 در صحن مجلس هــم این موضوع مورد 
انتقــاد تعداد زیادی از نمایندگان در یکی دو ماه 

گذشته بوده است.
رضاخــواه، بخشــی از تورم را ناشــی از 
افزایش بسیار زیاد حقوق پرسنل اعم از کارگران 
و کارمنــدان عنوان کــرد و اظهار کرد: زمانی که 
پایه حقوق کارگران حداقل ۵۷ درصد و متوسط 
۳۸ درصد افزایش پیدا می کند موجب می شــود 
 قیمت تمام شــده واحدهــای تولیدی افزایش 

یابد. 
البته اکنون بحث این نیســت که این مقدار 
افزایش حقوق ها سیاســت درستی بوده است یا 
خیر اما نتیجه افزایش حقوق ها این بوده که قیمت  

تمام شده کالاها افزایش پیدا کرده است.
وی ادامه داد: به اعتقاد من مجموع این چند 
عامل در نهایت موجب افزایش قیمت ها شــده 
اســت اما موضوع حائز اهمیــت برای مجلس، 
معیشت مردم اســت و سیاست ها هم در همین 

راستاست.

این نماینده مجلــس یازدهم تصریح کرد: 
باید به این نکته هم اشاره کرد آنچه که در قانون 
بودجه ۱۴۰۱ درخصوص ارز ۴۲۰۰ مصوب شد 
این اســت که اگر دولت ارز ترجیحی را حذف 
می کند کالاها را با کارت الکترونیکی و به قیمت 
ارز شــهریور ۱۴۰۰ به دســت مردم برساند. به 
فــرض اینکه قیمــت مرغ در اواخر شــهریور 
۱۴۰۰، ۳۰ هــزار تومان بــوده و اکنون ۶۰ هزار 
تومان اســت، خریدار باید ۳۰ هزار تومان را از 
کارت خــود و ۳۰ هزار تومان مابقی را از کارت 

الکترونیکی پرداخت کند.
رضاخــواه در ادامــه گفــت:  این موضوع 
موجب کنتــرل قیمت ها هم می شــود که البته 
زیرســاخت های آن در حــال ایجاد اســت و 

امیدواریم هر چه سریع تر این اتفاق بیفتد.
وی دربــاره مقطعی بــودن افزایش قیمت  
کالاهــا اظهار کرد: امیدواریم با همکاری دولت 
و مجلس و افزایش نظارت های صحیح بر بازار 

جلوی افزایش قیمت ها گرفته می شود.
نماینــده مــردم تهران در مجلــس درباره 
مقایســه تورم سال ۱۴۰۱ نسبت به سال گذشته 
بیــان کرد: ارز ۴۲۰۰ تومانی خود موجب ایجاد 

تورم می شود. 
دلیــل آن هــم این بود دولت بــرای اینکه 
یارانــه ارز ۴۲۰۰ را پرداخت کند باید پول چاپ 
می کرد و ایــن نقدینگی پرقدرت موجب ایجاد 
تورم می شــد. لذا با توجه به اینکه امسال چاپ 
پول اتفاق نمی افتد انتظار داریم تورم از آن محل 

ایجاد نشود.
رضاخــواه اضافه کــرد: امیدواریم دولت 
بتوانــد به نحوی مدیریت کنــد که تورم ۱۴۰۱ 
در مقایســه با سال گذشــته، اگر بگوییم کاهش 
پیدا نمی کند حداقل در همان ســطح تورم سال 
۱۴۰۰ باشــد و امیدواریم بتوانیم کمک کنیم که 
 عموم مردم از رفاه نســبی و حداقلی برخوردار 

باشند.
وی درخصوص برنامه دولت برای رشــد 
اقتصادی اظهار کــرد: اگر دولت یارانه ای را که 
بــه کالاهایی اختصاص مــی داده که این کالاها 
به کشــورهای دیگر قاچاق می شــدند به بخش 
 تولید اختصاص دهد، رشــد اقتصــادی اتفاق 

می افتد.

سرویس سیاســی- روابط عمومی مجلس 
شــورای اســلامی خبر رد مصوبه مربوط به طرح 
صیانت در مجمع تشــخیص مصلحــت نظام را 

تکذیب کرد.
مطلبی در فضای مجازی و رســانه ای کشور 
مبنــی بر رد مصوبه مجلس دربــاره طرح صیانت 
در مجمع تشــخیص مصلحت نظام منتشر شده که 
روابط عمومی مجلس شورای اسلامی در اطلاعیه 
ای ضمن تکذیب این خبر رســانه ها را به انتشــار 
اخبار صحیح در باره مصوبات و طرح های مجلس 

دعوت کرد.
روابط عمومی مجلس همچنین آمادگی خود 
را برای ارائه مشــورت  و اطلاعــات فنی لازم به 

رسانه ها درباره موضوعات مهم اعلام کرد.
در متــن اطلاعیــه روابط عمومــی مجلس 
شــده تاکیــد  همچنیــن  اســلامی   شــورای 

 است:
در خصــوص این مطلب خــلاف واقع، ذکر 

چند نکته الزامی است:
اول اینکه؛ در بدنه همین خبر منتشــر شده در 
فضای مجازی هیچ اشاره ای به طرح صیانت نشده 
که نشــان دهنده غلط بودن تیتر و عدم ارتباط آن با 

طرح موسوم به صیانت است .
دوم اینکه؛ تا کنون به صورت رســمی اعلام 
نشده است که چنین مصوبه ای در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام انجام شــده است یا خیر و حتی در 

صورت صحت این خبر؛ مصوبه ای که ادعا شده در 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام رد شده، ارتباطی 
بــه طرح صیانت ندارد بلکــه طرح »اصلاح قانون 
تشــکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداری« 
اســت که مرتبط به نظارت دیــوان عدالت اداری 
بر شــورای عالی انقلاب فرهنگی و شورای عالی 
فضای مجازی بوده و هیچ ارتباطی به طرح صیانت 

ندارد.
ســوم اینکه مجلس به طــور کلی مصوبه ای 
درباره طرح صیانت نداشــته اســت تــا بخواهد 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام آن را رد یا تأیید 
کند که این مسئله نیز نشان دهنده خلاف واقع بودن 

محتوای منتشر شده است.
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